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protok~1 Nr LX.2023 
z LX Sesji R~dY Gminy Siubice 

odbytej w dni 19 grudnia 2023 r. 
l 

Obrady LX Sesji Rady Gminy Sh!lbice odbyly sit( w godz. 11.12-12.42 oraz byly 
transmitowane na Zywo w Intemecie. 1 Obrady prowadzil przewodnicz'lcy Slawomir 
Januszewski. 
Stan Rady - 15 os6b 
Obecnych -15 os6b tj. 100%. 
W sesji udzial wzit(li: 

1. 	 Jacek Kozlowski - w6jt, 
2. 	 Przemyslaw Nowacki - sekretarz g~iny, 
3. 	 Henryka Bednarek - skarbnik g iny, 
4. 	 radni wedlug zal'lczonej listy obecnos i, 
5. 	 soltysi wedlug zal'lczonej listy obecni sci. 

Do pkt. 1 	 I 

Slawomir Januszewski - przewO~niCZ'lCY Rady otworzyl obrady LX sesji Rady 
Gminy Slubice, powital wszystkie panie pan6w radnych, sohys6w, w6jta, skarbnik oraz 
sekretarza. Na podstawie listy obecnosci stwierdzil, ze w sesji uczestniczy 15 radnych, 
co oznacza, ze Rada Gminy Slubice moze 1bradowac i podejmowac prawomocne uchwaly. 

Do pkt. 2 
Przewodnicz'!-cy poddal pod glos9wanie porz'!-dek obrad, kt6ry zostal dostarczony 

wraz z zaproszeniem na dzisiejsz,!- sesjt(. R,dni nie mieli zadnych uwag. 

W wyniku jawnego glosowania rada - stan 15 obecnych jednoglosnie przyjt(la porz'!-dek 

obrad, kt6ry przedstawia sit( nastt(puj,!-co : I 
1. 	 Otwarcie Sesji. 

2. 	 Przyjt(cie porZ'ldku obrad. 

3. 	 Sprawozdanie z dzialalnosci mit(dzyse~yjnej W6jta Gminy za okres od 28 listopada 2023 

r. do 18 grudnia 2023 r. 
4. 	 Interpelacje i zapytania radnych. 

5. 	 Informacja 0 stanie gospodarki mieszk niowej w gminie. 

6. 	 Uchwalenie Budzetu Gminy Slubice na! 2024 rok: . 

1. 	 przedstawienie projektu uchwaly b~dzetowej, 
2. 	 przedstawienie opinii stalych Komi~ji Rady, 

3. 	 przedstawienie opinii Regionalnej Ikby Obrachunkowej, 

4. 	 dyskusja nad projektem budzetu, I 
5. 	 podjt(cie uchwaly w sprawie przyjt(cia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Slubice na lata 2024 - 2031, 

6. 	 podjt(cie uchwaly w sprawie uchwa enia Budzetu Gminy Slubice na rok 2024. 

7. 	 Podjt(cie uchwal w sprawie: 

1) zmieniaj,!-ca Uchwalt( Budzetow,!- G iny Slubice na rok 2023, 
l 

2) Przyjt(cia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwi'J-zywania Problem6w 

Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdzialania Narkomanii na 2024 rok, 

http:11.12-12.42


3) przyjycie ramowego planu pracy sesyjnej Rady Gminy Slubice na rok 2024, 

4) zatwierdzenie planow pracy Komisji Rady Gminy Slubice na rok 2024. 
8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

9. Przyjycie protokolu z LIX sesji Rady Gminy. 

10. Sprawy rome. 
11. Zakonczenie obrad. 

Do pkt. 3 

Sprawozdanie z dzialalnosci miydzysesyjnej Wojta Gminy za okres od 28 listopada 2023 r. do 
18 grudnia 2023 r. (material w zal,!czeniu). 

Do pkt. 4 

Radni nie wniesli zadnych pytan ani interpelacji. 

Do pkt. 5 

Przewodnicz'!cy Rady Gminy poinformowal, ze infonnacja 0 stanie gospodarki 
mieszkaniowej w gminie zostala omawiana na komisji i wszyscy radni dokladnie siy z niq 
zapoznali (material w zal,!czeniu). 

Radni nie mieli zadnych zapytan bqdz uwag. 
Do pkt. 6.1) 

Projekt uchwaly w sprawie Uchwaly BudZetowej Gminy Slubice na rok 2024 
przedstawila skarbnik gminy Henryka Bednarek. 

Pytan i uwag nie zgloszono. 
Do pkt. 6.2) 

Opiniy Komisji Oswiaty, Kultury, Sportu, Bezpieczenstwa Publicznego, Zdrowia, 

Opieki Spolecznej przedstawila przewodniczqca komisji Sylwia Gorecka (material 
w zal,!czeniu). 

Opiniy Komisji Planowania Gospodarczego, Infrastruktury, Rolnictwa, Ochrony 
Srodowiska, Budzetu i Finansow przedstawil przewodniczqcy komisji Piotr Ziolkowski 
(material w zalqczeniu). 

Opiniy Komisji Rewizyjnej przedstawiia przewodniczqca komisji Anna Urbailska 

(material w zalqczeniu). 

Do pkt. 6.3) 

Opiniy Regionalnej Izby Obrachunkowej przedstawila skarbnik gmmy Henryka 

Bednarek (material w zalqczeniu). 
Do pkt. 6.4) 

Pytan i uwag nie zgloszono. 
Przewodniczqcy Rady Gminy Slubice Slawomir Januszewski powiedzial, ze uwaza, iz 

budzet jest dobrze skonstruowany i zaplanowany. Nie rna w nim :zadnych niejasnosci 

i ukrytych trudnych sytuacji. Dodal, ze wszyscy radni na wspolnych posiedzeniach komisji 

szeroko omawiali tematy zwiqzane z podatkami czy wszelkimi zobowiqzaniami 
i podejmowali takie decyzje by nie obciqzaly bardzo mieszkancow gminy. Przewodniczqcy 

dodal, ze cieszy siy, iz budzet na 2024 zostal skonstruowany i dopi«ty na dobrym poziomie. 
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Do pkt. 6.5) 
Opiniy Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie przyjycia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Slubice na lata 2024 JI 2031 przedstawila skarbnik gminy. (material w 

zal,!czeniu) 
Przewodnicz'!cy Rady Gminy predstawil projekt uchwaly w sprawie przyjycia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy lubice na lata 2024 - 2031 . 

Pytail i uwag nie zgloszono. 

W glosowaniu bralo udzial 15 radn Ich. Uchwala zostala przyjyta jednoglosnie. 

Uchwala w sprawie przyjycia W~eloletniej Prognozy Finansowej Gminy Slubice 

na lata 2024 - 203 1 wraz z imieIIDym rejestlem glosowan stano wi zal,!cznik do protokolu. 

Do pkt. 6.6) 
Projekt uchwaly w sprawie uchwalenia Budzetu Gminy Slubice na rok 2024 

przedstawil Przewodnicz,!cy Rady Gminy Slawomir Januszewski. 

Pytan i uwag nie zgloszono. 

W glosowaniu bralo udzial 15 radn ich. Uchwala zostala przyjyta jednoglosnie. 

Uchwala w sprawie uchwalen,a Budzetu Gminy Slubice na rok 2024 

wraz z imieIIDym rejestrem glosowan stano Wi zal'!cznik do protokolu. 

Do pkt. 7.1) 

Przewodnicz'!cy Rady przedstawil rojekt uchwaly zmieniaj'lcy Uchwaly Budzetow,! 

Gminy Slubice na rok 2023 . 

Radni nie mieli zadnych zapytan b,! z uwag. 

W glosowaniu bralo udzial 15 radnYf h. Uchwala zostala przyjyta jednoglosnie. 

Uchwala zmieniaj,!ca Uchwaly ~udzetow,! Gminy Slubice na rok 2023 wraz 

z imieIIDym rejestrem glosowan stanowi zal~cznik do protokolu. 

Do pkt. 7.2) 
Przewodnicz'!cy Rady przedstawil p rojekt uchwaly w sprawie przyjycia GmiIIDego 

Programu Profilaktyki i Rozwi'lZYwanir Problem6w Alkoholowych oraz Gminnego 

Programu Przeciwdzialania Narkomanii na f 024 rok . 

Radni nie mieli zadnych zapytan b'!1z uwag. 


W glosowaniu bralo udzial 15 radnych. Uchwala zostala przyjyta jednoglosnie. 


Uchwala w sprawie przyjycia Gm'innego Programu Profilaktyki i Rozwi,!zywania 


Problem6w Alkoholowych oraz GmiIIDego Programu Przeciwdzialania Narkomanii na 2024 

rok wraz z imiennym rejestrem glosowan st owi zal'!cznik do protokolu. 

Do pkt. 7.3) 

Projekt uchwaly w sprawie przyjyoie ramowego planu pracy sesyjnej Rady Gminy 

Slubice na rok 2024 przedstawil Przewodnidz'lcy Rady Gminy Slawomir Januszewski. 

Radni nie mieli zadnych zapytan b,!dz uwag. 

W glosowaniu bralo udzial 15 radny~h. Uchwala zostala przyjyta jednoglosnie. 

Uchwala w sprawie przyjycie ramor ego planu pracy sesyjnej Rady Gminy Slubice 
na rok 2024 wraz z imiennym rejestrem glo ·owan stanowi zal,!cznik do protokolu. 
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Do pkt. 7.4) 

Projekt uchwaly w sprawie zatwierdzenia plan6w pracy Komisji Rady Gminy Slubice 

na rok 2024 przedstawil Przewodnicz'lcy Rady Gminy Slawomir Januszewski. 

Radni nie mieli :iadnych zapytan b'ldz uwag. 

W glosowaniu bralo udzial 15 radnych. Uchwala zostala przyjyta jednoglosnie. 

Uchwala w sprawie zatwierdzenia plan6w pracy Komisji Rady Gminy Slubice 

na rok 2024 wraz z imiennym rejestrem glosowan stanowi zal'lcznik do protokolu. 
Do pkt. 8 

Nie bylo interpelacji ani zapytan. 
Do pkt. 9 

Przewodnicz'lcy Rady Gminy poinformowal, ze protok6l z LIX sesji Rady Gminy Slubice 

zostal przeslany do radnych drog'l elektroniczn'l. 

Radni nie mieli zadnych zapytan b'ldz uwag. 

W glosowaniu bralo udzial 15 radnych. Protok6l zostal przyjyty jednoglosnie. 

Protok6l z LIX sesji Rady Gminy Slubice wraz z imiennym rejestrem glosowan 
stanowi zal'lcznik do protokolu. 

Do pkt. 10 

W6jt podziykowal radnym za przyjycie budzetu na 2024 rok. Zlo:zyl me ryce skarbnik 

i pracownik6w gminy podziykowania za wytyzon'l pracy i skrupulatne przygotowanie 

projektu budzetu. Tworzenie budzetu nie bylo latwe. Uwazam jednak, ze ten budzet jest 

stabilny i jest dobrym budzetem na kolejny rok. Z nowym rokiem rozpocznie siy spora 

inwestycja. tj. budowa stacji uzdatniania wody w Grzybowie. Prace byd'l generowaly spore 

koszty dla gminy, w6jt jednak rna nadzieje, ze sobie z nimi dobrze poradzimy. 

W6jt poprosil sohys6w 0 przekazanie mieszkancom harmonogram6w odbioru 

odpad6w komunalnych na nowy rok. Dodal, ze cieszy siy niezrniernie ze stawki za odpady, 

pozostaly na takim samy poziomie jak w roku ubieglym: czyli 25 zl za odpady segregowane 

i 50 zl za niesegregowane. Jest to kwota 1: 1, czyIi z budzetu gminy nie dokladamy nic. 

Informacja 0 nowym harmonogramie zbi6rki odpad6w pojawi siy r6wniez po sesji na stronie 

internetowej gminy. W6jt zaprosil wszystkich senior6w Gminy Slubice na XX spotkanie 

pokolen "Przekazmy sobie znak pokoju". Msza swiyta rozpocznie siy 0 godzinie 12.00 a po 

niej wsp61ny poczystunek i kolydowanie noworoczne w Sali bankietowej w Bonczy. W6jt 

poinformowal, ze w zwi'lzku z popraw'l pogody rusz'l prace zwi'lzane z poprawianiem dr6g 

gruntowych. Do konca tygodnia postaramy siy jak najwiycej tych dr6g uzupelni6 by 

polepszy6 komfort jazdy. 

Radna Teresa Sitkiewicz powiedziala, ze drogi nie s'l na biez'lcO poprawiane. Droga 

gruntowa kolo jej domu jest w zlym stanie. Po poprawieniu tej drogi komfort przejazdu trwa 

okolo dwa tygodnie a p6miej droga powraca do swojego pierwotnego zlego stanu. CZysto stoi 

tam woda i jest grzysko a mieszkancy omijaj'lc zadolenie jezdZll przez pole. Radna 

powiedziala, ze chwali sobie pracy i zaangazowanie W6jta, jednak rna zal, ze tyle razy prosila 

by cos zadziala6 z t'l drog'l i nadal nie jest to zrobione. Radna powiedziala, ze zawsze starala 

siy i nadal stara spelnia6 obowi'lzki radnej nale:zycie. Gdy trzeba bylo jecha6 na r6mego 

rodzaju spotkania w celu pozyskania np. dodatkowych srodk6w pieniyznych dla gminy to 

radna zawsze zostawiala inne swoje obowi'lzki i jechala. Powiedziala, ze dobre drogi to 
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podstawa w gminie, dlatego bardzo prol 0 skuteczne poprawienie drogi na Grzybowie. 
Radna poprosila r6wniez W6jta 0 montaz ampy solarnej na kOllCU miejscowosci tzw. Jasny 

Porqb. Tam mieszkajq blisko ~ieb!e t.rzy J alzenstwa .posiadajq~e ~zi~ci . Dz~ec~ UCzy~zczajq 
do szkoly ': S~bicach . R~o. Jak 1 wl~cz~lem droga. Jest tam meos.wletlona 1 mebezpleczna. 
Radna powledzlala, ze na JeJ solectwle Je t postawlOnych tylko sledem lamp z czego trzy 

z ostatniego programu Wsparcia MazowE a dla solectw na zakup i montaz oswietlenia 
ulicznego. Radna zapytala, ile i gdzie ostat io byly montowane lampy solarne. 

Radny Stanislaw Szymanski r6 I iez przypomnial swojq wczesniejszq prosby 

zwiqzanq z montazem lampy na drugim Al onsowie. 

Sol~s solectwa Bud~ Elzbieta Mar hala r6wniez przypo.mnia~a 0 montazu lampy na 

skrzyzowanlU kolo krzyza wJazd na Budy :f" 28-35 . Soltys zgloslla lezqcy znak kolo Pana P. 

W6jt odpowiedzial radnej Teresie S tkiewicz: 
Solectwo Grzyb6w w ostatnim cza ie pozyskalo kilometr drogi asfaitowej oraz lampy 

I , 
solarne. Na bieZqc.o p~pr~wiany jest stan 1r6g gruntowych. Sr~dnio odbywa siy to trzy ra~ 
do roku. WczoraJ rowmez zostala wyr0wnana droga w kIerunku Grzybowa od dragl 

wojew6dzkiej. Od Pana M. zostala Popj wiona droga do wyjazdu na drogy wojew6dzk'l. 
W6jt powiedzial, ze droga, 0 kt6rej wspo ina radna jest fragmentem drogi dojazdowej do jej 

posesji a nie drogq dojazdowq do miejsco . osci Grzyb6w. Tam dalej Sq juz grunty prywatne. 

Gmina jakis czas temu poprawiajqc tam ~rogy zostala przegoniona przez wlasciciela tych 
grunt6w. Rzeczywiscie na tym odcinku dlrogi gruntowej robi siy bardzo czysto zadolenie 

i zbiera siy tam woda. Na biez'lcO praCOr niCY gminy staraj'l siy to zadolenie uzupelniac. 

Problem pol ega na tym, iz nagromadzona ~am woda nie rna gdzie odplynqc, gdyz wokolo s'l 

pola uprawne i jest tam plaski teren. Do~tkOWO od drogi wojew6dzkiej jest duZy spadek 
gruntu, dlatego woda splywa na te pol a prawne i tq drogy. Na bieZqco jak tylko pogoda 

pozwala jest to poprawiane i uzupelniane. 6jt powiedzial, ze narzekanie i m6wienie, ze nic 

siy nie robi jest niezgodne w jego odczu~iu. K westiy pozyskiwania dodatkowych srodk6w 
zewnytrznych i przeprowadzonych rozm6iW z r6znymi osobami W6jt pozostawi sobie. Nie 

bydzie poruszal tego tematu. W6jt powied ial, ze wszystkie lampy solarne zostaly pozyskane 
z srodk6w zewnytrznych oraz wkladu wla nego gminy. Jedynie z wlasnych srodk6w zostaly 

zakupione dwie lampy. Jedna z nich zos± la zamontowana na Rybakach, gdzie poprzednia 

zostala skradziona. Po kazdym zakupie la p radni Sq na biezqco informowani, gdzie zostanq 

postawione. Jezeli lampa rna byc monto ana na danym solectwie to miejsce ustalane jest 

wsp61nie z radnym oraz soltysem. W6j poinformowal, ze szeroko informowal radnych 

o prowadzonych rozmowach w sprawie zalozenia i wydluzenia punkt6w swietinych na 

istniejqcych liniach energetycznych. Nie q to rozmowy latwe i kr6tkie. W6jt stara siy by 

wynegocjowac jak najnizszq kwoty. Jeslj radni ZyCZq sobie dodatkowe lampy solarne na 

solectwach to trzeba za niej zaplacic. ~6jt pyta siy radnych, kt6re srodki finansowe rna 
przesunqc w budzecie by zakupic lampy solarne. To radni Sq decydentami odpowiedzialnymi 

za dysponowanie srodkami finansowymi budzetu gminy. W6jt przypomnial, ze na poczqtku 

jego kadencji i kadencji panujqcych radnych wsp6lnie ustalone zostaly dwa priorytety, 

kt6rych mielismy siy trzymac. Kwestiq r ajistotniejSZq byl to dostyp do wody pitnej dla 

mieszkailc6w. Zdarzaly siy sytuacjy, ze I' ci'lgu dnia brakowalo wody alba plynyla bardzo 

wolno. W6jt nie raz obawial siy, ze pOi czas braku opad6w np. przez dwa miesiqce i w 

sytuacji wybuchu pOZaru w lesie, straz pozarna nie bydzie miala sk'ld pobrac wody do jego 
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ugaszenia. Na dzien dzisiejszy w wody pitn'l- jestesmy zabezpieczeni na 30 lat do przodu. Za 

chwily ruszy kolejna budowa nastypnej stacji uzdatniania wody w Grzybowie. Kolejnym 

priorytetem byla przebudowa i modemizacja oczyszczalni sciek6w w Slubicach, kt6ra grozila 

zamkniyciem. W6jt powiedzial, ze nie wyobraza sobie sytuacji, gdy musielibysmy calosc 
sciek6w wywozic do innej oczyszczalni. Zrujnowalo by to budzet gminy w niecale dwa 

miesi'l-ce. A tak za niecale skromne 10 min zlotych posiadany wlasn'l- oczyszczalnie, kt6ra 

posluzy gminie na pewno ponad 30 lat. W6jt poinformowal, ze nauczony doswiadczeniem 

skrzytnie dokumentuje za pomoc'l- zdjyc wszystkie prace, kt6re S'l- wykonywane, by p6miej 

nikt z radnych lub mieszkanc6w nie zarzucil mu, ze nic nie robi. 

Radna Teresa Sitkiewicz powiedziala, ze nie jest prawd'l-, iz przy hydrofomi 
w Grzybowie nie rna drogi gminnej. Dokladnie przy niej jest kilometr drogi gminnej. Dodala, 

ze bardzo prosi 0 zawalenie tego dolu, gdzie zbiera siy ci'l-gle woda, by ludzie nie jezdzili po 
cudzych polach i zbozach. Radna powiedziala, ze uwaza, iz ta lampa solama naprawdy 
przydalaby siy na koncu drogi na Jasny Poryb. JeSli bydzie tylko taka mozliwosc to bardzo 

o ni'l- prosi. Radna powiedziala, ze nigdy z jej ust nie padly slowa, ze "w6jt nic nie robi". 

Uwaza, ze 6wczesny w6jt bardzo duzo robi i radna ceni sobie jego pracy i pracy pracownik6w 

urzydu. Zawsze stala po stronie pracownik6w i jako jedna z nielicznych wspominala 
o podwyzkach dla nich. Radna powiedziala, ze nie chce nic wypominac ani szukac 

konflikt6w. 
Przewodnicz'l-cy Rady Gminy Slawomir Januszewski powiedzial, ze ufa, iz wszystko 

siy uloZy, ze uda siy pouzupelniac ubytki na drogach. Miejmy nadzieje, ze pogoda pozwoli, 

aby do konca roku chociaz doraznie pod remontowac drogi gruntowe na terenie gminy 

Slubice. 

Soltys solectwa Swiniary Ryszard Zi6lkowski w imieniu senior6w zapytal, czy 
auto bus dowoz'l-cy senior6w na wsp61ne spotkanie bydzie jechal jak co roku czy trasa ulegla 

zmlame. 
W6jt odpowiedzial, ze trasa autobusu siy nie zmienila. Bydzie udostypniony 

harmonogram dojazd6w na dzien seniora oraz odjazd6w ze spotkania. 

Innych pytan b'l-dz uwag nie bylo. Dyskusja zostala zakonczona. 
Przewodnicz'l-cy rady poinformowal, ze na dzisiejsz'l- sesjy zaproszenie otrzymali 

r6wniez ksiyza z gminy Slubice. Niestety z uwagi na trwaj'l-ce rekolekcjy nie mogli siy zjawic. 
Poprosil radnego Stanislawa Szymanskiego 0 rozdanie oplatka. 

Nast'l-pilo wsp61ne podzielenie siy oplatkiem. 

Do pkt. 11 
Przewodnicz'l-cy Rady Gminy stwierdzil, ze porz'l-dek obrad LX Sesji Rady Gminy w 

dniu 19 grudnia 2023 r. zostal wyczerpany. Podziykowal Radzie Gminy 

za uczestnictwo w obradach oraz wszystkim osobom ogl'l-daj'l-cym sesj drog'l- elektroniczn'l-, 

po czym je zamkn'l-l. 

Protokolowala 

Katarzyna Ciastek 

y Gminy 
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